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Betreft: een duurzame en levensvatbare toekomst voor de Nederlandse visserij  
 
 
Geachte heer Omtzigt, 
Geachte heer Mulder, 
Geachte heer Verhoeven, 
 
Het afgelopen jaar hebben wij namens de gehele visserijsector (inclusief toelevering en verwerking) en de 
visserijgemeenschappen diverse malen uw aandacht gevraagd voor het behoud van een levensvatbare 
Nederlandse visserijketen en een verantwoord beheer van de visbestanden na de Brexit-
onderhandelingen. Voor een nadere toelichting verwijzen wij u graag naar onze bijdrage d.d. 12 
december 2016 voorafgaand aan het ronde tafelgesprek dat eerder in de Tweede Kamer werd 
gehouden. 
 
Met belangstelling hebben wij het afrondend verslag van de oud-rapporteurs (d.d. 21 maart 2017) 
gelezen. Wij zijn u zeer erkentelijk daar waar u “in het bijzonder aandacht vraagt voor de 
Nederlandse visserijsector, die zonder nadere maatregelen toegang tot een groot aantal visgronden 
rond Schotland (Noord Ierland en Engeland) zal verliezen”. 
 
Nu de Brexit-onderhandelingen binnenkort daadwerkelijk gaan starten, treedt een nieuwe fase in. 
Wij zijn ons zeer bewust dat de onderhandelingen over de uittredingsmodaliteiten en over de 
toekomstige relatie tussen het VK en de EU-27 technisch en politiek complex van aard zullen zijn. 
Desalniettemin hopen wij dat u ook gedurende de onderhandelingen oog blijft houden voor het 
unieke karakter van de visserijsector. Hierbij is het voor ons essentieel dat een toekomstig akkoord voor 

wat betreft de visserij zich zal baseren op de volgende uitgangspunten: 
 
1. Blijvende, wederzijdse toegang tot elkaars wateren en elkaars afzetmarkten. 
2. Behoud van de huidige verdeling van vangstquota die is gebaseerd op historische/traditionele 

vangstpatronen. 
3. Voortzetting van de intensieve samenwerking tussen het VK en de EU-27 die noodzakelijk is voor 

een verantwoord gezamenlijk beheer van de vele gedeelde visbestanden. 
 
Ook wanneer na twee jaar geen akkoord bereikt is over het brede visserijdossier – dus incl. 
quotaverdeling, toegang visgronden en markttoegang – en er een transitieperiode moet worden 
overeengekomen, vragen wij u dat daarbij bovenstaande uitganspunten gehanteerd worden. 
 
Om bovenstaand te bereiken zouden wij u willen vragen er bij de regering op aan te dringen: 
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1. Ruimte in te bouwen tijdens de onderhandelingen voor nauw overleg met de visserijsector zelf, 

mede bezien vanuit het oogpunt van de grote onderlinge verwevenheid alsook de complexiteit 
van het visserijbeheer; 

2. Het Brexit-visserijdossier niet geïsoleerd te zien maar in te bedden in het geheel van de Brexit-
onderhandelingen; 

3. Het visserijdossier niet als ‘wisselgeld’ in te zetten, ten koste van al die mensen die direct en 
indirect werkzaam zijn in de visserij; 

4. Over het visserijdossier nauw in contact te treden met de overige lidstaten die net als Nederland 
rechtstreeks hierin zijn betrokken, zijnde België, Duitsland, Denemarken Ierland, Frankrijk, Spanje, 
Zweden en Polen en hierover de Kamer regelmatig te willen informeren. 

 
Naast bovenstaand speelt specifiek voor de Nederlandse platvisvisserij het probleem van het 
mogelijke verbod op het gebruik van de innovatieve en duurzame pulstechnologie in de Britse 
wateren na de Brexit. Het oplossen van dit specifiek Nederlandse probleem zal afhankelijk zijn van de 
inzet van de Nederlandse regering (en Kamer) in het Brexit dossier.  
 
De toekomst van de visserijsector hangt volledig af van een verantwoord gebruik en duurzaam 
beheer van de visbestanden. Omdat meer dan 100 visbestanden gedeeld worden tussen het VK en 
de EU is het continueren van de intensieve samenwerking bij het wetenschappelijk onderzoek, het 
gezamenlijke beheer en een effectieve controle essentieel. Het loslaten van bovengenoemde 
uitgangspunten zal leiden tot langdurige en harde Brexit-onderhandelingen in het visserijdossier. De 
ervaring leert ons dat een verantwoord beheer van de visbestanden dan al snel het kind van de 
rekening wordt en eindigt in overbevissing. En dit vanuit een situatie waarbij juist het afgelopen 
decennium het visserijbeheer in de wateren waar ook de Nederlandse visserij actief is, succesvol is 
gebleken. Vrijwel al onze visbestanden staan er nu goed voor en hiervan profiteren zowel de 
Europese als de Britse visserijsectoren. 
 
Wij hopen dat de bijzondere aandacht voor de visserij zich concreet zal vertalen in bovenstaande 
uitgangspunten. Namens de gehele Nederlandse visserijsector zal Pim Visser bijgaande brief graag 
mondeling toelichten tijdens het tweede ronde tafelgesprek dat gepland staat voor woensdag 7 juni 
aanstaande.  
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